
Blir fedmeoperasjonar
rapportert likt av ulike 

brukarar?



Bakgrunn

•Høg datakvalitet gir truverde til 
kvalitetsregisteret.

•Føremålet var å undersøke eventuell variasjon i 
registreringa blant brukarane, og vurdere årsaker 
til dette.



Praktisk gjennomføring

•Alle brukarar vart invitert til å delta.

•2-3 kasuistikkar laga av administrasjonen og sendt ut 
tre gonger. Kasuistikkane vart plotta i eit testregister.

• To nettmøter.



Utfordringar i prosjektet

•Tekniske

•Covid

•Lav deltaking, av moglege 1000 svar fekk vi 
65.



Tema
• Føring av fedmerelatert sjukdom

• Preoperativt vekttapsprogram

• Komplikasjon etter operasjon

• Føring av revisjonsoperasjon

• Pasienten vil ikkje vege seg

• Røyking

• Overflytting til anna sjukehus

• Føring av blodprøvar

• Manglande kontakt med 
pasienten

• Substitusjon

• Endring i høgde

• Antibiotikaprofylakse

• Tilleggsoperasjon



Tema/resultat
• Føring av fedmerelatert 

sjukdom

• Preoperativt vekttapsprogram

• Komplikasjon etter operasjon

• Føring av revisjonsoperasjon

• Pasienten vil ikkje vege seg

• Røyking

• Overflytting til anna sjukehus

• Føring av blodprøvar

• Manglande kontakt med 
pasienten

• Substitusjon

• Endring i høgde

• Antibiotikaprofylakse

• Tilleggsoperasjon



Andre funn

• Systemfeil ved uthenting av datadump.

Tre blodprøveverdiar for insulin C-peptid er blitt 
dividert med ein faktor på 1 000.

• Endre tekst 1-årskontroll



Brukarane si vurdering av prosjektet - svar frå sju sjukehus

• I kva grad har prosjektet vore nyttig?

Svært: 1

Middels: 1

Ikkje delteke: 5

• Bør nye søkarar plotte kasuistikkar før dei får tilgang til SOReg?

Ja: 7

Nei: 0



Kvifor har ein ikkje delteke?

• Ikkje rom for å prioritere dette.

•Mangel på ressursar / bemannings-situasjonen.

•Usemje i at ein skulle registrere noko som ein 
normalt ikkje fører i SOReg.



Vurdering av prosjektet
• Svarprosent på rundt 10% i første runde, og senere < 5%.

• For dei som har delteke, har prosjektet sett fokus på rett 
forståing av variablane.

• Prosjektet har vist fleire område som vi må sette fokus på, 
særleg gjeld dette føring av revisjonsoperasjonar. 

• I kva grad blir kvalitetssikring prioritert? 



Konkrete utfall
• Alle som søker brukartilgang frå 2022 må legge inn to 

kasuistikkar i eit testregister.

•Gjennomgang av utfordringar på SOReg-dagen. 

• Fokus på revisjonsoperasjonar. 

•Revisjon av tekst- og system-feil i registeret


